

تعميد

الموضوع: إجراءات الترخيص المسبق للمواد الإستهلاكية الخاضعة لرقابة سلامة المواد الإستهلاكية/ قسم صحة البيئة / وزارة الصحة.

تعلن مجموعة سلامة المواد الإستهلاكية عن البدء بتطبيق الترخيص المسبق للمواد الإستهلاكية (مستحضرات التجميل ومنتجات العناية الشخصية/ المنظفات والمطهرات) لفترة تجربية لمدة إسبوعين بدءا من 24 مارس 2019 إلى 7 أبريل 2019 ،علماً بأن المدة المطلوبة للبت في الطلب هي ثلاثة أيام عمل.

متطلبات الترخيص المسبق لمستحضرات التجميل و العناية الشخصية كما يلى:

- 1. فاتورة موضح فيها المستحضرات المطلوب استيرادها شريطة أن لا تحتوي على أي مواد أخرى غير مستحضرات تجميل .
 - 2. عينات من المستحضرات أو تصاميم العبوات والغلاف الخارجي. مع ضرورة الإلتزام بالمواصفات المعتمدة للبطاقة التعريفية لمستحضرات التجمي بحيث تكون البيانات مكتوبة باللغة العربية أو اللغة الإنجليزية أو كلاهما.
 - 3. يتطلب تقديم إحدى الشهادات التالية:
- شهادة التصنيع الجيد للشركة الصانعة / آيزو 22716 أو شهادة ترخيص مصنع صادر من بلد المنشأ مع إقرار بالإمتثال لممارسات التصنيع الجيد لصنع مستحضرات التجميل.
- للدول التي لديها معايير خاصة في صناعة مستحضرات التجميل تقبل شهادة حرية البيع الصادرة من الجهة الرسمية في بلد المنشأ.
- شهادة تسجيل للمستحضر صادرة من إحدى دول مجلس التعاون الخليجي أو شهادة المطابقة أو
 شهادة المنشأ لمستحضرات التجميل المصنعة في دول مجلس التعاون الخليجي .

- 4. لتقييم سلامة وأمان بعض مستحضرات التجميل، تطلب شهادة التحليل للمستحضرات المستوردة أو شهادة المكونات بالنسب المئوية.
- 5. لا يلزم تقديم المتطلبات من 2 إلى 4 للمستحضرات المسجلة لدى وزارة صحة مجموعة سلامة المواد الإستهلاكية، ولكن يلزم تقديم شهادة ترخيص المنتجات الصادرة من المجموعة.
- 6. للمستحضرات التي قد تحتوي على مكونات محظورة أو ضارة أو نسب مقيدة قد يتطلب إجراء تحليل
 ذلك على نفقة مستورد البضاعة .

متطلبات الترخيص المسبق للمنظفات و المطهرات كما يلي:

- 1. نسخة من فاتورة الشراء موضح فيها منتجات التنظيف المستوردة شريطة أن لا تحتوي على أي مواد أخرى غير المنظفات و المطهرات .
- 2. يجب توفير عينات من أو تقديم نسخة من البطاقة التعريفية لكل منتج. مع ضرورة الإلتزام بالمواصفات المعتمدة للبطاقة التعريفية للمنظفات/المطهرات بحيث تكون البيانات مكتوبة باللغة العربية أو اللغة الإنجليزية أو كلاهما.
 - 3. . شهادة إدارة الجودة (ISO 9001). أو الترخيص الصناعي الممنوح من الجهات الرسمية بالبلد الصانع.
- 4. تصريح الاستيراد الصادر من وزارة الصحة بمملكة البحرين أو من أي دولة خليجية، عندها لا يتطلب تقديم أي من الشهادات المذكورة أعلاه للمنتجات.
 - 5. عند الطلب:
 - أ. يجب توفير الشهادات من سلطة مختصة توضح سلامة و مأمونية المنتج:
 - شهادة بيانات سلامة المواد SDS/ MSDS.
 - شهادة المواصفات الفنية TDS.
 - ب. شهادة المطابقة أو التحاليل التالية:
 - فحص المعادن الثقيلة.
 - فحص درجة الحموضة.
 - فحص معامل التوتر السطحي.
 - فحوص أخرى حسب الطلب.

Ministry of Health Public Health Directorate Environmental Health Section Consumer Products Safety Group



<u>Circular</u>

Subject: Procedure for issuing pre-approval license for cosmetics/personal care products and Detergents & disinfectants.

The Consumer Products Safety Group at the Ministry of Health , would like to announce that the importation of cosmetics/Personal care products and Detergents/Disinfectants will be subjected to preapproval license through the Electronic System of Bahrain Custom (OFOQ) for trial period of two weeks, will be effective from 24th March 2019 till 7th April 2019. The issuing of the pre-approval license takes 3 working days.

Custom Pre-Approval Requirements for Cosmetics/ Personal Care Products:

- Invoice which contain the names and quantities of the products that are subjected to Consumer Products Safety Group and not any other unrelated goods.
- Products Sample or label Artwork . Products should carry non-removable labels in accordance with the GSO 1943 which should be in Arabic or English or both.
- 3. Any one the flowing certificates:
 - Cosmetic GMP/ISO 22716 or Cosmetic manufacturer License with declaration that the company comply with GMP regulations
 - Free Sale certificate issued from the authority of the country of origin for those countries that have specific standards for manufacturing of cosmetics and personal care products.
 - Cosmetic registration issued by any of the GCC country or Conformity certificate and certificate of origin if the cosmetics are manufactured in any of the GCC country and comply with GSO 1943.

- 4. For cosmetics safety assessment, analysis certificate is required for some products and product composition with percentages.
- 5. If the products are already approved by Consumer Products Safety Group –MOH "documents mentioned in the points from 2-4 are not required to be uploaded.
- 6. Cosmetics that may contain prohibited/harmful or restricted ingredients, testing is required and the importer will bear the cost of testing.

Custom Pre-Approval Requirements for Detergents and Disinfectants:

- Copy of consignment invoice that are subjected to Consumer Products Safety Group for detergents and disinfectants and not any other unrelated goods.
- Product sample or label artwork for each Detergents/ Disinfectant product. Products should carry
 non-removable labels (Label Art work) in accordance with the GSO which should be in Arabic
 or English or both
- 3. Copy of Quality Management certificate (QM-ISO 9001) for the establishments or certificate of industrial permit from the manufacturer country.
- 4. Import permit certificate is already issued by the Ministry of Health- kingdom of Bahrain or any of GCC is provided; No need to provide any of the above certificates.
- 5. Upon request, the following certificates will requested from a competent authority to ensure the products safety:
 - a. Safety Data Sheet (SDS/MSDS).
 - b. Technical Data Sheet (TDS).
 - c. Certificate of Conformity (CoC) or the following chemical analysis:
 - Heavy metals tests.
 - pH determination.
 - Surface Active Substance examination.
 - Other tests if required.